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Medlemmer af folketinget Alfred Hansen 
(DR), Ib Christensen (DR), Flygaard (DR), 
Mølgaard (DR) og Lis Starcke (DR) har 
meddelt mig, at de ønsker skriftligt at frem- 
sætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ophævel- 
se af sambeskatningen på fradragssiden. 

(Beslutningsforslag nr. B 34). 

Medlemmer af folketinget Steen Folke 
(VS), Hanne Engberg (SF) og Bolvig (RV) 
har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til folketingbeslutning om stop for 
indkøb af kul fra Den sydafrikanske Republik. 

(Beslutningsforslag nr. B 35). 

Medlemmer af folketinget Marianne Bent- 
sen-Pedersen (SF), Rahbæk Møller (SF) og 
Ebba Strange (SF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folkeiingsbeslutning om gældssa- 
nering for nyuddannede. 

(Beslutningsforslag nr. B 36). 

Statsrevisorerne har afgivet endelig be- 
tænkning over statsregnskabet for finansåret 
1978. 

Eksemplarer vil blive omdelt. 

Skriftlig fremsættelse af forslag: 

Hagen Hagensen (KF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved på det konservative folkepar- 
tis, venstres og fremskridtspartiets vegne at 
fremsætte: 

o Forslag til lov om ændring af lov om særlig 
indkomstskat m. v. (Ophævelse af grundværdi- 
betingelsen for fritagelse for parcelhuse m. v.). 

(Lovforslag nr. L 61). 
Jeg skal i øvrigt henvise til lovforslagets 

tekst og de bemærkninger, der ledsager det. 

Alfred Hansen (DR): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om folke- 

skolen. 
(Lovforslag nr. L 62). 

Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 
ger, der ledsager lovforslaget. 

Thorndahl (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om ophævel- 

se af de midlertidige hastighedsgrænser. 
(Beslutningsforslag nr. B 33). 
Jeg skal i øvrigt henvise til forslagets tekst 

samt de bemærkninger, der ledsager forsla- 
get. 

Alfred Hansen (DR): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketÙlgsbeslutning om ophævel- 

se af sambeskatningen på fradragssiden. 
(Beslutningforslag nr. B 34). 
Jeg henleder opmærksomheden på, at for- 

slaget er en genfremsættelse af et i folke- 
tingsåret 1978-79, se Folketingstidende, for- 
handlingerne sp. 6319 og 7926' samt tillæg A 
sp. 3161, og i folketingsåret 1979-80 (2. sam- 
ling) fremsat forslag, se Folketingstidende, 
forhandlingerne sp. 1349 og 4324 og tillæg A 
sp. 749. 

Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 
slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Steen Folke (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved på venstresocialisternes, soci- 
alistisk folkepartis og det radikale venstres 
vegne at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om stop for 
indkøb af kul fra Den sydafrikanske Republik. 

(Beslutningsforslag nr. B 35). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager beslutningsforslaget. 

Marianne Bentsen-Pedersen (SF): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om gældssa- 

nering for nyuddannede. 
(Beslutningsforslag nr. B 36). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 
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Den første sag på dagsordenen var: 

1) Anden behandling aJ: 
Forslag til lov om indfødsrets meddelelse. 
(Lovforslag nr. L 15. Fremsat 9/10 80. 

Første behandling 16/10 80. Betænkning 
30/10 80). 

Der var stillet I ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
get og spørgsmålet om lovforslagets overgang 
til tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Forhandling 

Knud Lind (FP): 
Jeg skal kort meddele, at det er mit ind- 

tryk, at retningslinjerne vedrørende indføds- 
retssagerne bør strammes. Det vil også ske 
fremover; om ikke andet vil undertegnede i 
hvert fald tage sagerne ned i salen, idet jeg 
ikke vil kunne stemme for dem. Det kan ikke 
være meningen med folkestyret og grundlo- 
ven, at vi i indfødsretsudvalget skal belønne 
udenlandske statsborgere, som under deres 
første år i Danmark har begået grove straffe- 
lovsovertrædelser, der har givet årelang 
fængselsstraf, f. eks. drabsforsøg, tyveri, hæ- 
leri eller røveri, med dansk indfødsret. Det 
tager en lovlydig udenlandsk statsborger 7 år 
at blive dansk statsborger. En udenlandsk 
statsborger, som begynder i Danmark med 
en straffelovsovertrædelse straks ved sin an- 
komst til Danmark, får kun I år ekstra i prø- 
vetid; det vil sige, at det tager 8 år. 

Det er i øvrigt mit indtryk, at de ministeri- 
elle retningslinjer bør laves om. Når jeg siger 
det på nuværende tidspunkt, er det reelt, for- 
di jeg mener, at disse regler fremover bør 
skærpes. Jeg ønsker ikke at stemme for, at 
lovovertrædelser af den grovere art belønnes 
med dansk indfødsret. 

Indenrigsministeren (Henning Rasmussen): 
Jeg er noget forbavset over, at hr. Knud 

Lind uden nogen. som helst forudgående 
meddelelse til mig her i folketinget tilkende- 
giver, at han finder, der er grund til at ændre 

på de regler, der i en årrække har været fulgt 
med hensyn til meddelelse af indfødsret til 
folk, der på et tidligere tidspunkt har været 
straffet efter dansk lovgivning. Jeg er ikke 
forberedt på den diskussion. Jeg vil gerne 
sige til hr. Knud Lind, at de retningslinjer, 
der har været gældende dér, har været gæl- 
dende i en årrække. Jeg finder ikke, at der i 
de sager, der er til behandling i dag i folke- 
tinget, er tale om fravigelser fra de retnings- 
linjer, og jeg finder, at de retningslinjer, der 
gælder, er menneskelige, humane og fornufti- 
ge. De har hidtil uantastet været anvendt af 
indfødsretsudvalget og af folketinget. 

Jeg skal gerne tage den principielle diskus- 
sion med hr. Knud Lind om den måde, man 
behandler folk på her i landet, op ved en 
lejlighed, hvor jeg har fået et rimeligt varsel, 
og ikke som i dag ved en overrumplingsman- 
øvre. Det kan man ikke. 

Knud Lind (FP): 
Nu er det jo sådan, at man jo håber, at en 

minister er nogenlunde inde i sagerne, når 
der skal gives dansk indfødsret. Men jeg skal 
da give ministeren den indrømmelse -  jeg 
håber også, ministeren forstår det på den 
måde -  at det er generelle retningslinjer, jeg 
taler om. Jeg vil da gerne nævne et enkelt 
punkt. 

For eksempel er det således, at hvis man 
har en overtrædelse af færdselslovens § 53 
angående spirituskørsel, sker der en forlæn- 
gelse på I år for så vidt angår spørgsmålet, 
om den pågældende kan blive dansk stats- 
borger. Hvis pågældende har flere overtræ- 
delser, gentagelse af spirituskørsel, går det op 
til 3 år. 

Det samme er imidlertid ikke tilfældet for 
så vidt angår overtrædelser af straffeloven i 
gentagelsestilfælde. Dér sker overhovedet 
ingen forlængelse. 

Jeg har netop ikke taget nogen navne med 
i dag, fordi jeg ønsker en diskussion om de 
generelle linjer. 

Indenrigsministeren (Henning Rasmussen): 
Jeg kender udmærket godt de retningslin- 

jer, der er tale om, men jeg har ikke fået det 
mindste at vide om, at hr. Knud Lind havde 
til hensigt i dag at ville diskutere de generelle 
retningslinjer. Det synes jeg er et almindelig 
anstændigt krav, der kan stilles, hvis man 


